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PROTOKÓŁ 0012.3.2.2021 
z posiedzenia Komisji Edukacji  

w dniu 17 lutego 2021 roku 
 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala 130 A. 
Czas posiedzenia:14.30- 15.55 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad 
 

1. Otwarcie posiedzenia 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2021 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru położonego pomiędzy ulicą W. Reymonta, a ulicą 
Okopową w Jastrzębiu-Zdroju oznaczonego symbolem P98, 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania stypendiów w ramach Programu Stypendialnego Miasta 
Jastrzębie-Zdrój dla uczniów szczególnie uzdolnionych, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmian w składach osobowych stałych Komisji 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Obrony 
Narodowej o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego 
w III Liceum Ogólnokształcącym im. Stanisława Wyspiańskiego w 
Jastrzębiu-Zdrój, 
 

4. Proces rekrutacji do szkół średnich i nabór do szkół 
podstawowych. 

5. Wolne głosy i wnioski 
6. Przyjęcie protokołu z dnia 20 stycznia 2021 r.  
7. Zakończenie posiedzenia  

Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia  Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Jarosław Potępa. 
Powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
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Ad.2 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 3 

Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – Dariusz 
Holesz.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw  - 0, wstrzymujących się  -  
0. 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw  - 0, wstrzymujących się  -  
1. 

 Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru położonego pomiędzy ulicą W. Reymonta, a ulicą 
Okopową w Jastrzębiu-Zdroju oznaczonego symbolem P98, 

Wyjaśnień do przestawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Architektury – Barbara Mirecka.  

 Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw  - 0, wstrzymujących się  -  
0. 

 Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania stypendiów w ramach Programu Stypendialnego Miasta 
Jastrzębie-Zdrój dla uczniów szczególnie uzdolnionych, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Stanisław Faber. Poinformował, że zostały zmienione zapisy w 
Regulaminie, które porządkują pewne kwestie i określają warunki na podstawie 
których uczniowie drugiego etapu edukacyjnego w Szkołach Podstawowych  
z rozróżnieniem na klasy 4-6 i 6-8 mogą uzyskać stypendium oraz uczniowie Szkół 
Ponadpodstawowych. Konsultowaliśmy to z Dyrektorami Szkół Średnich. Przyjęta 
została nie tylko średnia, ale również odnieśliśmy się do wykazu jaki sporządził 
Minister Edukacji. Kierujemy się szeroką listą ogólnopolskich konkursów 
wskazanych przez Ministra Edukacji oraz Wojewódzkich wskazanych przez 
Kuratora Oświaty.  

Iwona Rosińska 
 - Czego dotyczą zmiany? 
 



3 
 

Stanisław Faber 
 - Rozporządzenie z 2002 roku dotyczy faktycznie wykazu konkursów i olimpiad, 
które dają tytuł finalisty lub laureata na szczeblu ogólnopolskim. Są to olimpiady  
przedmiotowe i konkursy zawodowe.  
 
Iwona Rosińska 
 - Czy Dyrektorzy wiedzą o tym? 
 
Stanisław Faber 
 - Dyrektorzy otrzymali informację o wykazie olimpiad na początku roku z prośbą, 
aby zainteresowali uczniów jak również nauczycieli. W porównaniu do ub. roku na 
poziomie Szkół Podstawowych  mamy dwukrotny wzrost liczby uczniów, którzy są 
finalistami bądź laureatami.  
 
Iwona Rosińska 
 - W ub. roku chcieliśmy przyznać stypendia  - Dziecko reprezentowało szkołę  
i szukaliśmy wytycznych, aby przyznać dziecku stypendium.  
 
Stanisław Faber 
 - Pamiętam sytuację. Był zapis, że dziecko reprezentuje Szkołę na zewnątrz, ale 
nie było żadnego potwierdzenia. Prosiliśmy o dokumentację, żeby zaakceptować 
wniosek pozytywnie.  
 
Iwona Rosińska 
 - Czy projekt uchwały podlega opinii Związków Zawodowych? 
 
Stanisław Faber 
 - Nie. 
 
Iwona Rosińska 
 - Czy konkurs „Kangurek” podlega pod Ministerstwo Edukacji? 
 
Stanisław Faber 
 - Zwróciliśmy uwagę na to i to był problem wskazany na szczeblu ogólnopolskim, 
że kilkakrotnie razy więcej w tym roku było nagrodzonych laureatów tych 
konkursów na poszczególnych stopniach ponieważ odbywał się w sposób zdalny.  
 
Andrzej Matusiak 
 - O jakich kwotach stypendium rocznie mówimy? 
 
Stanisław Faber 
 - W ub. roku była to kwota ok 25 tys. zł.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw  - 0, wstrzymujących się  -  
0. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmian w składach osobowych stałych Komisji 

Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 



4 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 2, przeciw  - 0, wstrzymujących się  -  
3. 

 Projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Obrony 
Narodowej o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego 
w III Liceum Ogólnokształcącym im. Stanisława Wyspiańskiego w 
Jastrzębiu-Zdrój, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Stanisław Faber. Poinformował, że istnieją możliwości prawne od 2020 
roku dotyczące m.in. utworzenia w szkołach średnich, które kształcą w Technikum 
bądź Liceum oddziałów przygotowania wojskowego. Będzie to więcej niż klasa 
mundurowa.  

Jarosław Potępa 
 - Jeżeli chodzi o klasy policyjne realizujemy program przez biuro Kadr  
i Szkolenia Komendy Głównej. Przy utworzeniu oddziałów wojskowych mamy 
możliwość wykorzystania budżetu Ministerstwa Obrony Narodowej. Większość 
działalności tych klas będzie finansowana przez MON czyli 80% do 
umundurowania. To samo dotyczy szkoleń. Jest to na pewno ciekawa oferta.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Czy program nauczania będzie zbliżony do programu przysposobienia obronnego 
z dawnych lat? 
 
Jarosław Potępa 
 - To są dodatkowe zajęcia. Część tych zajęć realizujemy dlatego spokojnie chcemy 
przystąpić do tego programu. Są to zajęcia ze strzelectwa, obozy treningowe, 
musztra, taktyka.   
 
Janusz Toborowicz 
 - Wg. mnie bardzo dobra inicjatywa. Jak będzie wyglądała rekrutacja i ile 
oddziałów ma być otwartych? Czy jest określona ilość osób, która ma być przyjęta 
do pierwszej klasy? 
 
Stanisław Faber 
 - W tym roku Ministerstwo wyraziło zgodę na uruchomienie oddziałów w 130 
szkołach. Natomiast liczba spadła siedmiokrotnie. Planuje się ok. 20 oddziałów. 
Dofinansowanie jest w skali 4 lat rozłożone. Nie znamy jeszcze ostatecznego 
stanowiska Ministra Obrony Narodowej.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw  - 0, wstrzymujących się  -  
0. 

Ad. 4 

Proces rekrutacji do szkół średnich i nabór do szkół podstawowych. 

 
 
 



5 
 

Stanisław Faber 
 - Szanowni Państwo, liczba klas pierwszych, które przewidujemy to ok. 32 
natomiast liczba 7 -latków w naszym mieście to 771. Ustawa mówi o tym, że 
Szkoły mają przyjąć te dzieci, które są w obwodzie. Niestety ustawodawca nie 
rozróżnia miejsca zamieszkania od miejsca zameldowania. Dysponujemy danymi 
na podstawie miejsca zameldowania. W tym roku po raz pierwszy poprosiliśmy 
również Dyrektorów Przedszkoli o zrobienie ankiet, żeby ewentualnie zweryfikować 
te dane. Zależy nam na tym, żeby tak jak stanowi ustawodawca zapełnić klasy w 
miarę możliwości do 25 uczniów. Przedstawiałem Państwu poprzez generator i 
kalkulator jak te koszty wyglądają w przypadku klas starszych. Niestety 
zauważyliśmy pewną taką  niepokojącą tendencję. Są szkoły, które są oblegane 
natomiast są też szkoły, gdzie jest mniejsza liczba zadeklarowanych chętnych od 
tych, które wykazuje biuro meldunkowe. Chodzi o stałe miejsce zameldowania. 
Myślę, że elastycznie będziemy to diagnozować. Musimy również zwrócić uwagę 
na ograniczenia w liczebności jeżeli chodzi o klasy integracyjne. Będziemy się temu 
przyglądać, żeby nabór spełniał oczekiwania wszystkich.  
 
Jarosław Potępa 
 - W tej chwili 32 oddziały w klasach pierwszych to nie jest mało. Spojrzałem sobie 
na demografię jak kształtowała się w ostatnim czasie i fatalny jest rok 2019 
wówczas w mieście urodziło się 502 dzieci.  
 
Stanisław Faber 
 - Nie mamy tutaj danych dzieci, które odchodzą do Szkoły Sióstr Salezjanek. 
Wiemy, że klasy są w tej szkole zapełnione.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Dużo chętnych dzieci jest do tej szkoły.  
 
Jarosław Potępa 
 - Szanowni Państwo znalazłem stronę internetową: barometr zawodów. 
Zainteresowałem się tym ponieważ dowiedziałem się o pomyśle utworzenia klasy 
o profilu mechanik maszyn lotniczych. Pomysł bardzo odważny. Patrzyłem na 
zainteresowanie takim kierunkiem. Nie pamiętam, ale w Jastrzębiu-Zdroju to 
byłyby może 3 miejsca pracy, w Województwie niecałe 30. Nie uważam, że 
powinniśmy na tym szczeblu szkolić w zawodach, które spowodują wyjazd  
z naszego miasta. Wystarczy, że zdolna młodzież opuszcza nasze miasto. Co  
z praktykami? 
 
Stanisław Faber 
 - Zwracamy szczególną uwagę na to, aby szkoły, które są w naszym mieście 
dawały jak najlepszą ofertę konkurencyjną również dla innych miast. W Strategii 
Miasta przyjęte są również kwestie związane z tzw. innowacyjnymi zawodami.  
W ZS nr 2 nie będzie cały czas techników krajobrazu, rachunkowości czy 
księgowości. Poszukujemy określonych kierunków. Pojawiły się dwa takie pomysły, 
żeby np. kształcić akustyków i techników światła i dźwięku. Nie ma takich szkół 
wiele. Rozmawialiśmy również na temat awioniki. W Bielsku-Białej od kilku lat 
istnieje technik awionik gdzie uczą się np. podstaw meteorologii. Pani Dyrektor ZS 
nr 2 zainteresowała się tym tematem. Praktyki mogłyby się odbywać w naszym 
mieście bądź w Gliwicach. Kierunki przedstawia dyrektor. Nie jesteśmy w stanie 
zrealizować tych kierunków jeśli nie będzie odpowiedniej kadry, która będzie 
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szkoliła w danej szkole. Temat nie jest narzucony. Zastanawialiśmy się nad 
różnymi kierunkami.  
 
Jarosław Potępa 
 - Kto zapłaci za  praktyki: rodzić, szkoła, czy miasto?  
 
Stanisław Faber 
 - Nie odpowiem na to pytanie, bo nie wiem na jakim to jest etapie. Pani dyrektor 
przedstawiła kilka tygodni temu pewne propozycje. Nabór się jeszcze nie zaczął. 
Uważam, że powinniśmy stawiać na szkoły branżowe, szkoły technicznie i 
zachować równowagę.  
 
Jarosław Potępa 
 - Mam trochę inne podejście do zdobywania zwodu. Uważam, że ważne jest też 
zrobienie  kursów, które pomagają w zdobyciu pracy.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Jednym z poszukiwanych zawodów jest spawacz.  
 
Stanisław Faber 
 - Poprosiłem PPP oraz doradców zawodowych o przygotowanie ankiety 
skierowanej do uczniów Szkół Podstawowych oraz rodziców. Wypełniło ankietę 
ponad 300 uczniów. Wyniki mogę przedstawić na kolejnym posiedzeniu Komisji.  
 
Ad.5 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Magiera Bernadeta 
 - Jak Państwo oceniacie poziom psychiczny uczniów po roku zdalnego nauczania? 
Mnie to niepokoi.  
 
Jarosław Potępa 
 - Wszyscy mamy dość tej sytuacji, dzieci również. Jeżeli widzimy, że coś się dzieje 
to reagujemy. Jesteśmy w ciągłym kontakcie ze szkołą, pedagogiem. Młodzież 
oduczyła się uczyć.  
 
 
Ad.6 
Przyjęcie protokołu z dnia 20 stycznia 2021 r.  
 

Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

Ad.7 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Zakończenie posiedzenia 

Przewodniczący Komisji Jarosław Potępa podziękował wszystkim za przybycie po 
czym zakończył posiedzenie.  

Protokołowała     Przewodniczący Komisji Edukacji  
Monika Dulewicz      Jarosław Potępa 


